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Raport privind activitatea desfasurata de A.J.V.P.S. - SALAJ in anul 2024 

 

 

Asociatia Judeteana de Vanatoare si Pescuit Sportiv Salaj  gospodareste,  din 

punct de vedere cinegetic  un numar de 19 de fonduri de vanatoare in suprafata 

totala de 212.000 ha si un nr. de 12 fonduri piscicole.  Paza acestor fonduri de 

vanatoare  si piscicole se face in prezent cu un numar de 25  de paznici de vanatoare  

si pescuit  angajati.  

Din punct de vedere organizatoric in cadrul asociatiei noastre functioneaza un 

numar de 5 cluburi de vanatoare si pescuit sportiv, respectiv: Clubul de vanatoare 

Zalau, Clubul de vanatoare Simleu-Silvaniei, Clubul de vanatoare Jibou, Clubul 

Pescarilor si Clubul de Pescuit Stationar  Meses. 

In  anul 2024   numarul membrilor vanatori si pescari s-a situat dupa cum 

urmeaza: 

- Vanatori  - 778 

- Pescari  - 3.887 

  In perioada pe care o analizam, si anume anul 2024 vom prezenta o parte din 

activitatile A.J.V.P.S.  SALAJ pe linie de vanatoare si pescuit recreativ:    

 

 

                Activitatea  A.J.V.P.S. SALAJ pe linie de Vanatoare 

 

       Cele 19 fonduri cinegetice au asigurata paza prin 21 padurari de vanatoare, 

conform prevederilor contractuale cu MAP. Activitatea lor este coordonata  direct de 3 

secretari de club si de directorul A.J.V.P.S.  SALAJ. Principala lor activitate este paza 

fondurilor impotriva braconajului  dar si alte actiuni specifice cum ar fi: gestionarea si 

depunerea hranei suplimentare si a sarii in teren cu ajutorul membrilor grupelor, 

participarea la actiuni de vanatoare colective, participarea la actiunile de vanatoare 

individuale, urmarirea gruparii vanatului in cuprinsul fondurilor  de vanatoare pentru 

desfasurarea in bune conditii a actiunilor de vanatoare colectiva si individuala, 

intretinerea si repararea instalatiilor vanatoresti care se degradeaza, combaterea 

daunatorilor cu par si pene  si alte actiuni stabilite de secretarii de filiale.         

       In aceasta perioada  s-a reusit achizitia a peste o suta de tone  de hrana 

suplimentara a vanatului, porumb, grau ,ovaz, sare, fibroase conform normelor legale  

stabilite prin contractele de gestionare. Porumbul a fost achizitionat centralizat dupa  o 

selectie de oferte  in urma carora Consiliul de Conducere a stabilit pretul cel mai mic. 

S-a reusit achizitia lui la pretul stabilit si cu distante de transport cat mai scurte in 

vederea economisirii resurselor banesti.  Sarea a fost achizitionata de la Ocna Dej cu 

pretul cel mai mic fata de piata .       

       In aceasta perioada AJVPS  SALAJ a achitat la timp si intocmai toate taxele si 

impozitele: taxa de gestionare a fondurilor de vanatoare, taxa de mediu, taxa datorata 

bugetului statutului din taxa de gestionare, taxele si impozitele locale, taxele si 
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impozitele la bugetul consolidat al statului, taxele datorate catre ANPA pentru 

permisele de pescuit, hrana vanatului, salariile personalului, etc. La ora aceasta AJVPS  

SALAJ este o institutie stabila din punct de vedere financiar dar asta se poate mentine 

numai cu ajutorul tuturor membrilor sai vanatori si pescari.  

       Si in  anul 2024   am  organizat  examenul pentru dobandirea permiselor de 

vanatoare la care au participat atat candidati din Salaj cat si din alte judete. Examenul  

a fost organizat  in bune conditii iar o mare parte din cei care au luat examenul s-au 

inscris in grupele de vanatoare din fondurile gestionate de AJVPS  SALAJ. Prin 

organizarea examenului s-au obtinut venituri suplimentare la AJVPS SALAJ de 

172.500  lei care au intregit veniturile asociatiei. 

      Prin actiunile legale intreprinse si anume: realizarea cotelor de vanat la specia 

mistret, alimentarea punctelor de hranire cu hrana, actiuni de vanatoare in extrasezon, 

chiar impreuna cu proprietarii de terenuri, goane de presiune si de impingere, s-a reusit 

faptul ca AJVPS SALAJ, sa nu  achite  sume  pentru prejudicii aduse de vanat  

culturilor agricole. Daca aceste masuri nu erau luate toate si la timp eram pasibili de 

achitarea unor mari sume  ca prejudicii constatate de comisiile intrunite in acest scop. 

Ca exemplu putem da firma SC Eudis care are terenuri cultivate cu porumb in F25 

Cehu Silvaniei si F26 Samsud si care ne-a solicitat 840.000lei  (contravaloarea pagubei 

produse de mistreti). Datorita profesionalismului de care a dat dovada personalul 

AJVPS  SALAJ, in actiunile desfasurate pe cele doua fonduri am fost total exonerati de 

plata acestei sume. 

        In anul 2024(si am continuat in 2025), in baza OUG 81/2021, am incheiat cu 10 

primarii din judetul Salaj, contracte de monitorizare/interventie in cazul atacurilor 

exemplarelor de urs brun. Aceste contracte ne obliga la monitorizarea si interventia in 

cazul atacurilor exemplarelor de urs dar in baza acestor contracte s-a incasat taxa 

lunara pentru monitorizarea permanenta.  

         In aceasta perioada (dar si anii anteriori) AJVPS SALAJ a fost implicata in 

numeroase procese civile cu diferite obiecte – pagube produse de vanat, accidente 

produse de vanat, contestatii acte emise, etc. Din pacate aceste procese cu zeci de 

sedinte de judecata, intampinari si acte specifice sunt procese de uzura care se intind pe 

perioada a 3-5 ani si care sunt de mare responsabilitate in sensul in care vrem sa evitam 

achitarea de orice fel de prejudicii. Un exemplu pe care-l  putem da este un proces la 

Judecatoria si Curtea de Apel Cluj unde o societate care a avut o paguba  intr-o 

plantatie de Pawlonia Tomentosa produsa de capriori ne-a solicitat in instanta 500.000 

Eur. Procesul, care a durat 4 ani cu expertize judiciare si tehnice a fost castigat de noi 

dar ne punem problema, daca nu castigam?!!. Din fericire toate procesele din ultimii 4-

5 ani le-am castigat in instanta, dar la fel de bine puteau fi si alte solutii ale  Instantelor 

de judecata.   

        Consiliul de Conducere al AJVPS SALAJ si-a desfasurat activitatea statutar 

intrunindu-se de cel putin o data pe trimestru si de cate ori a fost nevoie pentru 

rezolvarea unor situatii urgente. Hotararile luate au fost puse in aplicare de personalul 

executiv al asociatiei asigurandu-se finalitatea deciziilor luate. 
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    Acetea sunt o parte din activitatile si problemele pe linie de vanatoare a AJVPS  SALAJ 

pe anul 2024, activitate care a avut plusuri si cum este firesc si minusuri. Asteptam din 

partea dumneavoastra propuneri  reale de imbunatatire a activitatii de vanatoare pe care sa 

le implementam in continuare functie de prevederile legale, statutare si incadrare in 

bugetul aprobat. 

 

 

             Probleme semnalate pe parcursul activitatii de vanatoare in anul 2024: 

 

1. Nepunerea in aplicare a Legea 122/2023 (Legea porcului) datorita faptului ca Garda 

Forestiera Oradea nu a decontat  actele depuse de  AJVPS  SALAJ si in acest fel  am  

pierdut aproximativ 200.000 lei prin nedecontarile activitatii cuprinse in lege.  

2. Am avut o serie de controale de la Garda Forestiera Oradea pe linie de evaluare a 

vanatului unde s-au semnalat unele necorcondante fata de prevederile legale. Actele de 

evaluare s-au revizuit conform prevederilor legale si speram ca nu o sa mai fie 

probleme.  

3. Perioda relativ mare in care se aproba la nivel de minister aprobarea suplimentarii cotei 

de recolta la diferite specii de vanat (ne referim in principal la specia mistret) 

   

         Continua si in prezent perioada mare de acordare a actelor de reglementare la cotele 

de vanat si mai ales la Academia Romana – Comisia pentru Monumentele Naturii. De 

exemplu anul acesta am depus documentatia in data de 05.05.2025, am achitat taxele de 

emitere (260 Eur) si pana in prezent nu ne-a parvenit Acordul Academiei Romane necesar 

pentru autorizatia care trebuie emisa de APM Salaj.              
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